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 nr. 278 036 van 28 september 2022 

in de zaak RvV  X / IV 

 

 

 In zake: X 

  Gekozen woonplaats: ten kantore van advocaat H. VAN CAUWENBERGE 

Louizalaan 99 

1050 BRUSSEL 

 

  tegen: 

 

de commissaris-generaal voor de vluchtelingen en de staatlozen 

 
 

 

DE WND. VOORZITTER VAN DE IVE KAMER, 

 

Gezien het verzoekschrift dat X, die verklaart van Kameroense nationaliteit te zijn, op 20 juli 2022 heeft 

ingediend tegen de beslissing van de commissaris-generaal voor de vluchtelingen en de staatlozen van 

23 juni 2022. 

 

Gelet op artikel 51/4 van de wet van 15 december 1980 betreffende de toegang tot het grondgebied, het 

verblijf, de vestiging en de verwijdering van vreemdelingen. 

 

Gezien de beschikking houdende de vaststelling van het rolrecht van 1 augustus 2022  met refertenummer 

X. 

 

Gezien het administratief dossier. 

 

Gelet op de beschikking van  waarbij de terechtzitting wordt bepaald op 21 september 2022. 

 

Gehoord het verslag van rechter in vreemdelingenzaken M. RYCKASEYS. 

 

Gehoord de opmerkingen van de verzoekende partij en haar advocaat H. VAN CAUWENBERGE in 

opvolging van advocaat R. BOHI en van attaché M. TYTGAT, die verschijnt voor de verwerende partij. 

 

WIJST NA BERAAD HET VOLGENDE ARREST: 

 

1. Over de gegevens van de zaak 

 

De verzoekende partij verklaart de Kameroense nationaliteit te bezitten en geboren te zijn in 1972. 

 

De verzoekende partij verklaart het Rijk te zijn binnengekomen op 15 maart 2020. Op 24 april 2020 dient 

de verzoekende partij een verzoek om internationale bescherming in. 

 

Op 27 januari 2022 wordt de verzoekende partij gehoord op het Commissariaat-generaal voor de 

vluchtelingen en de staatlozen (hierna: het CGVS). 
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Op 23 juni 2022 neemt de commissaris-generaal voor de vluchtelingen en de staatlozen (hierna: de 

commissaris-generaal) een beslissing tot weigering van de vluchtelingenstatus en weigering van de 

subsidiaire beschermingsstatus. Dit is de bestreden beslissing, die luidt als volgt: 

“A. Feitenrelaas 

U beweert over de nationaliteit van Kameroen te beschikken, tot de etnie Bamoun te behoren en 

Protestants te zijn. U bent geboren op (…) 1972 te Ndoungue, departement Moungo, regio Littoral, u 

woonde evenwel samen met uw vader NJ, uw moeder LJ, uw broers en zussen S, M, NJ en ME - in (…) 

Kupe Muanenguba, zuidwestelijke regio. U behaalde op school het “Advanced Level”, u handelde verder 

in auto-onderdelen. Uw vader is in februari 2001 overleden. Hij was te Kameroen immers lid van de 

oppositiepartij “Social Democratic Front (SDF)”, hij was meer specifiek de “eerste sectie president” in 

Tombel. Uw vader werd vaak door de Kameroense overheid gearresteerd – en wederom vrijgelaten - in 

dit kader. Uw vader werd uiteindelijk in de Kondengui gevangenis opgesloten en werd tot vijf jaar opsluiting 

veroordeeld, doch na drie jaar is hij in deze gevangenis overleden. Uw moeder verblijft – sedert december 

2021 - in Bristol, de UK. Uw broer S woont eveneens in Bristol, uw zussen NJ en M zijn in Yaoundé terwijl 

uw zus ME in Douala verblijft. U huwde op 06 december 2003 met TE, zij woont momenteel in Bangu, 

noordwestelijke regio. Jullie kind NSJS is bij uw tweelingzus J in Yaoundé terwijl jullie twee andere 

kinderen TSLM en NSSJ bij uw echtgenote wonen . In 1990 werd de politieke (oppositie)partij “Social 

Democratic Front (SDF)” in Bamenda gelanceerd. Enkele weken erna werd er ook een afdeling in Tombel 

opgericht, uw vader was er de “eerste sectie president” van. U kreeg toen ook enige politieke ambitie, u 

zag hoe de “SDF” progressie maakte en u besloot er eveneens lid van te worden. In 1993 werd er 

vervolgens de “Southern Cameroon National Council (SCNC)” opgericht, dit met als doel de Zuid 

Kameroeners te sensibiliseren voor de deelname aan de onafhankelijkheid. In 1995 werd er een 

jeugdvleugel van de “SCNC” opgericht, u trad toe en u was de eerste leidinggevende als “development 

officer”. U begon vanaf dan de jeugd te sensibiliseren, de overheid trad evenwel tegen jullie op en jullie 

werden tijdens bijeenkomsten uit elkaar gedreven. Op een bepaald moment, ergens in 1997, kwam een 

groep gewapende mensen naar de gendarmerie om er laptops en tv’s te stelen. U werd in dit kader bij u 

thuis door vier officieren gearresteerd, u werd beschuldigd hiervoor verantwoordelijk te zijn. Uw handen 

werden vastgebonden, u werd in een pick-up gezet en u deed tijdens deze handelingen uw mond pijn, u 

bent hierdoor nog steeds tanden kwijt. Na twee weken opsluiting werd u, door middel van omkoping door 

uw nonkel – een zakenman in Kumba – vrijgelaten, er werd toen ook enkel gesteld dat u voorzichtig diende 

te zijn. U deed hierna uw activiteiten voor de jeugdvleugel van de “SCNC” verder, ondermeer stellend dat 

wat de overheid doet, niet goed is. Op een bepaald moment, in 2003, enkele dagen voor de viering van 

20 mei (cfr. op 11 oktober 1961 trad Zuid-Kameroen toe tot de “République Kameroen”, de President wou 

deze Federatie niet en hield in dit kader een referendum op 20 mei 1972, een dag die u aldus niet zou 

wensen te vieren), werd u opnieuw gearresteerd door andere mensen van hetzelfde corps, 

gendarmes/officieren, u werd ervan beschuldigd deze viering tegen te willen houden. U was evenwel niet 

van plan om deze viering te verstoren, doch desalniettemin werd u wel degelijk gearresteerd in dit kader. 

U werd toen enkele dagen opgesloten, na de viering werd u – zonder voorwaarden – terug vrijgelaten. Na 

deze vrijlating ging uw leven gewoon verder, tot u op 30 september 2004 wederom werd gearresteerd, 

ditmaal door de politie, u werd ervan beschuldigd op 01 oktober een mars – in het kader van de 

onafhankelijkheid van Zuid Kameroen – te hebben gepland. Tijdens uw opsluiting kwam er een vrouw 

naar u toe, stellend dat u altijd maar werd opgesloten en terug vrijgelaten en u beter kon stoppen met uw 

politieke activiteiten, zowel voor “SDF” als “SCNC”. U bevestigde er effectief mee te zullen stoppen, u 

tekende een document en u mocht vervolgens terug beschikken. Uw leven ging gewoon verder, u had 

ondertussen reeds de garage van uw overleden vader overgenomen. U besloot uiteindelijk in 2004 geen 

deel meer van “SDF” uit te maken, dit ten gevolge van de ondergane bedreigingen, martelingen en 

intimidatie door de overheid. U wou tijdens de periode 2004-2008 niet meer politiek betrokken zijn. 

Evenwel in 2008 kwamen er bepaalde “elites” naar u toe, zij wilden dat u toetrad tot de CPDM, de druk 

tussen “SDF” (cfr. de oppositiepartij) en “CPDM” (cfr. de heersende partij) was op dat moment 

toegenomen en “CPDM” werd onpopulair, u was een populaire man in de stad Tombel - u had één van 

de grootste garages aldaar en u had twee trucks, ondermeer om de oogst uit de bossen te gaan halen - 

en u had de capaciteiten om vele jongeren samen te brengen. U ging tevens door de “CPDM” worden 

beschermd, zij hadden toen effectief de macht, waardoor u besloot om toe te treden. U werd in 2008 

vervolgens verkozen tot “Youth Wing Development Officer” bij de CPDM-afdeling in Tombel. Uw 

takenpakket bestond uit het sensibiliseren van de jeugd voor de ideologie van de partij. Zo schreef u 

ondermeer naar de elites om assistentie te krijgen om de wijk en de omgeving proper te kunnen houden 

en zorgde u voor studiebeurzen. In 2013 vonden er verkiezingen plaats voor de gemeente(raad) in 

Tombel, u was toen verkozen als één van de Raadsmannen van de CPDM. Vervolgens brak de 

Engelstalige crisis uit te Kameroen in november 2016, de Ambazonia beweging besloot verschillende 
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gewapende groeperingen (zoals de Ambazonia Liberation Movement en de Ambazonia Defence Force) 

te creëren, iedereen werkend met de overheid – waaronder jullie Raad – diende te stoppen. Op 01 oktober 

2017, de onafhankelijkheidsdatum, besloten de meeste mensen van zuidwest en noordwest te marcheren, 

evenwel braken er gevechten uit en begonnen het leger en de Defence Forces elkaar aan te vallen. 

Tijdens de avond kwam uw zoon OZSL (°1997) voor vakantie naar huis, hij ging even naar buiten om naar 

het toilet te gaan, werd neergeschoten en overleed aan zijn verwondingen. Door deze gevechten 

begonnen de inwoners van Tombel de stad te verlaten, ook u besloot in januari 2018 te vertrekken, u ging 

naar Loum en bleef er tot juli 2018. Tijdens uw verblijf in Loum werden uw twee zonen gekidnapt door 

Ambazonia, dit gebeurde terwijl ze van school terug kwamen. U stelt dat uw zonen werden ontvoerd omdat 

u door Ambazonia werd gezocht, u werd immers gebeld door hen, u diende twee miljoen Francs te betalen 

teneinde hen vrij te krijgen. U betaalde uiteindelijk één miljoen Francs, uw zonen werden hierna voor uw 

deur te Loum afgezet. U besloot vervolgens in juli 2018 naar Douala te gaan. In 2019 begon de overheid 

vervolgens op te roepen om verkiezingen te houden, Ambazonia stelde dan weer dat er in Zuid-Kameroen 

geen verkiezingen mochten worden gehouden. Uzelf stelde vervolgens niet te willen gaan naar de 

verkiezingen, doch de “Divisional Officer” van Tombel genaamd Nyam Leonard stelde vervolgens dat u 

tot Ambazonia behoorde. U had aldus geen keuze dan wel degelijk aan de verkiezingen deel te nemen, 

u stuurde vervolgens uw documenten teneinde op de lijst te kunnen staan. Ergens in december 2019 werd 

de lijst op internet gepubliceerd, op 24 december 2019 werd uw garage door Ambazonia (“ADF”) in brand 

gezet. U woonde toen nog steeds in Douala, u bent slechts één maal onder bewaking in het kader van de 

verkiezingen naar Tombel gegaan. U werd van de brandstichting op uw garage dan ook louter telefonisch 

op de hoogte gesteld, dit via vrienden. U ging klacht indienen bij de politie doch er werd geen actie 

ondernomen. Ook uw kleine plantage van vier hectare groot, werd toen vernield. Op 09 februari 2020 

vonden de verkiezingen plaats, jullie hadden gewonnen toen, waardoor op 25 februari 2020 de installatie 

van de Raadsmannen in Tombel plaatsvond. Uzelf zat in het “work committee department”, u diende er 

projecten te superviseren, bijvoorbeeld het bouwen van klaslokalen, u representeerde verder ook de 

mensen van uw wijk en u was verantwoordelijk voor het budget. U ging, onder begeleiding en bewaking, 

naar Tombel om deze ceremonie bij te wonen, u werd vervolgens terug naar Douala gebracht. U kwam 

aan bij uw verblijfplaats te Douala, Bonaberi, u kwam het huis binnen en zette u op een stoel, waarop 

plots vier mannen met wapens binnen kwamen, u mocht niets meer zeggen of u zou worden gedood. U 

werd mee naar buiten genomen, werd geblinddoekt in een voertuig gezet en naar de bossen gebracht. U 

werd gearresteerd omdat u toch naar de verkiezingen was gegaan, er werd gesteld dat u niet tot hun 

beweging wou toetreden, hen niet wou steunen, u werd met de dood bedreigd tot u hen geld zou geven. 

U gaf toen aan geen geld te kunnen geven, u had immers geen geld bij, u ging uw jongere broer zijn 

nummer geven. Uw handen werden samengebonden en er werd een video van u gemaakt, dit werd 

vervolgens naar uw broer gestuurd, hij had twee dagen tijd om 20 miljoen Francs te betalen. Uw broer 

slaagde erin om 6 miljoen Francs te geven, u werd tijdens de nacht, rond 3 am en na vijf dagen van 

opsluiting, voor de Katholieke kerk te Tombel achtergelaten, er werd enkel nog gesteld dat, indien u hun 

beweging niet zou steunen, ze u zouden blijven kidnappen, geld zouden blijven vragen en u op een dag 

zouden doden. De Katholieke Priester kwam vervolgens naar buiten, waarop hij u zag, hij nam u mee 

naar binnen, maakte uw handen los, u mocht er douchen en u kreeg er eten. U vertrok de volgende dag 

– ergens begin maart 2020 - vervolgens naar Nigeria. U verbleef tot 14 maart 2020 in Nigeria, om 

vervolgens terug met een voertuig naar Douala te reizen. U zou immers via Nigeria naar Polen reizen, 

doch deze vlucht werd geannuleerd door corona. U kwam aldus op 14 maart 2020 om 7u in Douala aan, 

u ging samen met de Priester naar een huis, om 21u30 ging u vervolgens naar de luchthaven teneinde 

verder naar België te reizen. U kwam alhier op 15 maart 2020 aan en u diende op 24 april 2020 een 

asielaanvraag in . U legt ter staving van onderhavige asielaanvraag volgende stukken neer: uw 

Kameroens paspoort (nummer xxx op naam van SNE geboren op (…)1972 te Ndoungue en geldig van 

14 juni 2018 tot 14 juni 2023); uw “Acte de Naissance – Birth Certificate”; een “Acte de décès/death 

certificate” dd. 07 april 2020 en een “Death declaration” dd. 02 april 2018, beiden op naam van OLS, en 

een “Application for a declatory judgment of reconstitution of rectification of the Death of OLS dd. 06 april 

2020; een “Affidavit of Truth”; een “Avis de recherche” dd. 07 april 2020; een getuigenverklaring van 

Aimerance dd. 07 juli 2020; een “Inivitation to attend the 2014 administrative and management accounts 

session of the Tombel Council” dd. 06 mei 2015; een “Invitation to attend the 2015 administrative account 

and the 2016 midterm evaluation sessions of the Tombel Council” dd. 25 juli 2016; een “Invitation to attend 

the 2017 budgetary session of the Tombel Council” dd. 11 november 2016; een “Inivitation to attend the 

2018 budgetary session of the Tombel Council and budget planning and projects (AIP) evaluation session” 

dd. 04 december 2017; een “Invitation to attend a training workshop for all municipal councilors” dd. 22 

april 2020; een “Invitation to attend the 2020 mid term evaluation sessions of the Tombel Council” dd. 14 

mei 2020; een “Invitation to attend the 2019 administrative, management and stores accounts session of 

the Tombel Council” dd. 16 oktober 2020; een “Invitation to attend committee meeting”; een “Carte de 

Contribuale/Taxpayer’s Card” dd. 13 september 2016; een “Registration of business name” dd. 02 februari 
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2011; een “Declaration of commencement of resumption of activity of opening of a secondary 

establishment”, een “Application form for registration” dd. 02 februari 2011; een “Certificate of 

incorporation of Ebeni enterprise Tombel”, een “Attestation de non redevance 2016” dd. 15 september 

2016; een “Titre de patente 2016/business licence 2016”; een “Attestation of non-indebtedness” 2018 en 

2019; een “attestation of localisation for 2019”; een “fiche de localisation des contribuales/sketch map 

form for localisation of tax 2019”; meerdere “Bill of lading” (for ocean transport of multimodal transport); 

documenten van “Ministry of Finance – Public Treasury – Coast Region (Douala Port)”; een “Commercial 

Invoice/Packing List” dd. 18 februari 2014 en een overzicht van bankverrichtingen. 

B. Motivering 

Vooreerst moet er worden opgemerkt dat het Commissariaat-generaal, op grond van het geheel van de 

gegevens in uw administratief dossier, van oordeel is dat er in uw hoofde bepaalde bijzondere procedurele 

noden kunnen worden aangenomen. Zo gaf u tijdens uw interview bij de Dienst Vreemdelingenzaken 

(DVZ) dd. 06 augustus 2020 aan HIV-positief te zijn, het zou dan ook kunnen dat u zich slecht zou voelen 

of zwak zou zijn (zie “Vragenlijst Bijzondere Procedurele Noden DVZ” dd. 06 augustus 2020). Er werd 

vervolgens bij aanvang van uw persoonlijk onderhoud voor het Commissariaat-generaal dd. 27 januari 

2022 gevraagd of het correct zou zijn dat u medische problemen zou hebben, waarop u bevestigend 

antwoordde (zie notities van het persoonlijk onderhoud van het Commissariaat-generaal voor de 

Vluchtelingen en de Staatlozen dd. 27 januari 2022 pagina 2, hierna genoemd cgvs p. 2). Er werd verder 

ook gevraagd of het beter met u zou gaan, waarop u aangaf dat het effectief beter zou gaan en het positief 

vooruit zou gaan (cgvs p. 2). Gepolst naar welke medische problemen u zou hebben, gaf u het volgende 

aan: “Ik heb hypertensie, hoge bloeddruk, diabetes en ik ben HIV positief” (cgvs p. 2). Er werd toen gesteld 

dat dit effectief wel behoorlijk wat medische problemen zouden zijn en er werd nogmaals gevraagd of u 

zich aldus ondertussen reeds beter zou voelen, waarop u aangaf “Ja het is ok nu” (cgvs p. 2). Ten slotte 

werd er nog vermeld dat, indien u het gevoel zou hebben dat u reeds vroeger een pauze zou nodig 

hebben, u dit altijd zou mogen aangeven, waarop u bevestigend antwoordde (cgsv p. 3). U gaf verder 

tijdens het interview voor het cgvs geen enkel gewag van enige mogelijke problemen die het verdere 

verloop van het interview mogelijks konden beinvloeden. Gelet op wat voorafgaat kan in de gegeven 

omstandigheden redelijkerwijze worden aangenomen dat uw rechten in het kader van onderhavige 

procedure gerespecteerd worden evenals dat u kunt voldoen aan uw verplichtingen. Er dient verder te 

worden vastgesteld dat u doorheen uw verklaringen een ‘gegronde vrees voor vervolging’, zoals bedoeld 

in de Conventie van Genève, of een ‘reëel risico op het lijden van ernstige schade’, zoals bepaald in de 

definitie van subsidiaire bescherming, niet aannemelijk heeft gemaakt. U geeft vooreerst aan dat in 1990 

te Kameroen de politie partij “het Social Democratic Front (SDF)” in Bamenda zou zijn gelanceerd (cgvs 

p. 16). Enkele weken erna zou er ook in Tombel een afdeling zijn opgericht, uw vader zou er de “eerste 

sectie president” van zijn geweest (cgvs p. 16). Ook u zou toen enige politieke ambitie hebben gekregen 

en u zou hebben besloten om ook lid van de “SDF” te worden (cgvs p. 13 en 16). U besloot verder ook in 

1995 bij de jeugdvleugel van de in 1993 opgerichte “Southern Cameroon National Council (SCNC)” toe te 

treden, u zou er de eerste leidinggevende als “development officer” zijn geweest (cgvs p. 16). Op een 

bepaald moment, ergens in 1997, zou er een groep gewapende mensen naar de gendarmerie zijn 

gekomen om er laptops en tv’s te stelen (cgvs p. 16). U zou in dit kader bij u thuis door vier officieren zijn 

gearresteerd, u zou zijn beschuldigd hiervoor verantwoordelijk te zijn (cgvs p. 16). Uw handen zouden zijn 

vastgebonden, u zou in een pick-up zijn gezet en u zou tijdens deze handelingen uw mond pijn hebben 

gedaan, u zou hierdoor nog steeds tanden kwijt zijn (cgvs p. 16). Er kan in dit kader worden opgemerkt 

dat u zelf aanhaalt na twee weken opsluiting - door middel van omkoping door uw nonkel, een zakenman 

in Kumba -, gewoonweg terug te zijn vrijgelaten, er zou toen enkel zijn gesteld dat u voorzichtig zou dienen 

te zijn (cgvs p. 16). U zou verder niet weten hoeveel uw nonkel precies zou hebben betaald, doch hij zou 

met hen hebben onderhandeld (cgvs p. 16). Er zouden verder ook geen voorwaarden aan uw vrijlating 

zijn gekoppeld: “Neen, na twee weken in cel, op een ochtend ze zeiden wees voorzichtig en ik mocht 

gaan” (cgvs p. 16). Uit uw eigen verklaringen blijkt dan ook overduidelijk dat u na uw arrestatie in 1997 

door de officieren van de gendarmerie zomaar zondermeer – na het betalen van een borgsom door uw 

nonkel – zonder enige verdere voorwaarden terug zou zijn vrijgelaten. U stelt verder op een bepaald 

moment, in 2003, enkele dagen voor de viering van 20 mei (cfr. op 11 oktober 1961 trad Zuid-Kameroen 

toe tot de République Kameroen, de President wou deze Federatie niet en hield in dit kader een 

referendum op 20 mei 1972, een dag die u aldus niet zou willen vieren), opnieuw te zijn gearresteerd, 

ditmaal door andere mensen doch wel van hetzelfde corps zijnde, namelijk eveneens 

“gendarmes/officieren”, u zou ervan zijn beschuldigd deze viering tegen te hebben willen houden (cgvs p. 

17). U zou evenwel niet van plan zijn geweest om deze viering effectief te verstoren, doch desalniettemin 

zou u wel degelijk zijn gearresteerd in dit kader (cgvs p. 17). U zou vervolgens enkele dagen zijn 

opgesloten, na de viering zou u – zonder voorwaarden – terug zijn vrijgelaten (p. 17). Ook uit deze door 
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uzelf afgelegde verklaringen blijkt dat u, na deze arrestatie en opsluiting door de officieren in 2003, na 

enkele dagen gewoon zonder enige voorwaarden terug in vrijheid zou zijn gesteld: “Gearresteerd like that, 

vrijgelaten like that. Na vrijlating, zaken gingen verder” (cgvs p. 17). U geeft verder aan dat na deze 

vrijlating uw leven gewoon verder zou zijn gegaan, tot u op 30 september 2004 wederom zou zijn 

gearresteerd, ditmaal door de politie, u zou ervan zijn beschuldigd op 01 oktober een mars – in het kader 

van de onafhankelijkheid van Zuid-Kameroen – te hebben gepland (cgvs p. 17). Tijdens uw opsluiting zou 

er een vrouw (cfr. een officier van de politie) naar u toe zijn gekomen, stellend dat u altijd maar opnieuw 

zou zijn opgesloten en terug vrijgelaten en u beter zou kunnen stoppen met uw politieke activiteiten, zowel 

voor “SDF” als “SCNC” (cgsv p. 17). U zou toen hebben bevestigd er effectief mee te zullen stoppen, u 

zou een document hebben ondertekend en u zou vervolgens hebben mogen beschikken: “ Ik zei, ik zal 

dat niet meer doen, dan ze gingen me vrijlaten. Documenten getekend en ik mocht gaan” (cgvs p. 17). 

Ook hieruit blijkt dat u, na uw arrestatie op 30 september 2004 – ditmaal door de politie – wederom 

zomaar, louter na het ondertekenen van een document, terug zonder enige voorwaarden in vrijheid zou 

zijn gesteld. Uw leven zou hierna terug gewoon verder zijn gegaan, u zou ondertussen reeds de garage 

van uw overleden vader hebben overgenomen (cgvs p. 17). U zou uiteindelijk in 2004 hebben besloten 

geen deel meer van “SDF” (cfr. u zou sedert 1990 hiervan lid zijn geweest) uit te maken, dit ten gevolge 

van de reeds ondergane bedreigingen, martelingen en intimidatie door de overheid (cgvs p. 13). U zou 

tijdens de periode 2004-2008 dan ook niet meer politiek betrokken hebben willen zijn (p. 13). Evenwel in 

2008 zouden er bepaalde “elites” naar u toe zijn gekomen, zij zouden hebben gewild dat u zou toetreden 

tot de “CPDM”, de druk tussen “SDF” (cfr. de oppositiepartij) en “CPDM” (cfr. de heersende partij) zou op 

dat moment zijn toegenomen en “CPDM” zou onpopulair zijn geworden, u zou een populaire man in de 

stad Tombel zijn geweest - u zou één van de grootste garages aldaar hebben gehad en u zou twee trucks 

hebben gehad, ondermeer om de oogst uit de bossen te gaan halen - en u zou de capaciteiten hebben 

gehad om vele jongeren samen te brengen (cgvs p. 13 en 17). U zou uiteindelijk hebben besloten om 

effectief tot de “CPDM” toe te treden (cgvs p. 13). U zou in 2008 vervolgens zijn verkozen tot “Youth Wing 

Development Officer” bij de CPDM-afdeling (de Raad/Gemeenteraad) in Tombel (cgvs p. 18). Uw 

takenpakket zou hebben bestaan uit het sensibiliseren van de ideologie van de partij op jeugdlevel (cgvs 

p. 18). Zo zou u ondermeer naar de elites hebben geschreven om assistentie te krijgen om de wijk en de 

omgeving proper te kunnen houden en zou u voor studiebeurzen hebben gezorgd (cgvs p. 18). U 

gevraagd wat zou hebben gemaakt dat u van “SDF” – en aldus de oppositiepartij - naar “CPDM” – en 

aldus de heersende partij - zou zijn gegaan, geeft u het volgende aan: “Bedreigingen, martelingen. 

Intimidatie. Van 1997 tot 2004 twee keer opgesloten, in 2004 ik besloot als ik vrij en veilig wil zijn, stoppen 

met politiek, als ik nog iets wil doen, voor CPDM” (cgvs p. 13). U gevraagd door wie u ook alweer zou zijn 

bedreigd, geeft u aan dat dit door de overheid gebeurde, zij zouden u de eerste, tweede en derde keer 

hebben gearresteerd (cgvs p. 13). Gepolst of u dan zou hebben gedacht dat het beter zou zijn om bij de 

“CPDM” te gaan, de regeringspartij, luidt uw antwoord als volgt: “Derde opsluiting, in de ochtend, een 

officier van de politie kwam en zei me dat, zij had de capaciteit me vrij te laten, één voorwaarde, stop om 

te militeren voor “SDF”, politiek stoppen, of militeren voor “CPDM” indien ik toch aan politiek wou doen” 

(cgvs p. 13). U gevraagd wat zou hebben gemaakt dat u er dan voor zou hebben geopteerd om toch terug 

de politiek in te stappen, geeft u het volgende aan: “2004 tot 2008 ik wou niet terug naar de politiek, 2008 

organisatie “CPDM”, afdelingen, secties enzo, elites kwamen naar me, zeiden ze willen dat ik terugkom, 

voor “CPDM” militeren, ze gaan me beschermen, zelfs mijn zaken ook beschermen. Dat is de reden dat 

ik terugkeerde naar de politiek” (cgvs p. 13). U gevraagd of dit de redenen waren waarom u zou zijn 

teruggekeerd naar de politiek, bevestigt u dit: “Ja ze hadden me overtuigd er gaat niets gebeuren, niemand 

gaat me arresteren, mishandelen, ik zal veilig zijn, mijn zaken beschermen, ze hebben de macht, niets 

met me gebeuren, dus ik kwam terug” (cgvs p. 13). U vervolgt dat de elites - Mr. Ngol Ngol Elvis (Minister 

van Forestry en Wildlife en naar uw mening lid van het centrale en aldus het hoogste comité/orgaan van 

de partij) (cfr. Ngolle Ngolle Elvis) en Elong Paul (naar uw mening de Directeur van Prijsstabilisatie van 

Petroleum, nu Assistent Directeur van het Civiele Kabinet, Presidentschap) (cfr. Elung Che Paul) – u over 

de streep zouden hebben getrokken (cgvs p. 13). Gepolst of u politiek eigenlijk leuk zou hebben gevonden, 

ontkent u dit, doch uw handen zouden vastgebonden zijn geweest (cgvs p. 13). U gevraagd om uzelf 

nader te verklaren, stelt u: “Ik zag geen optie. Wat er gebeurde, ze vragen toe te treden, je weigert, ze 

kunnen u aanvallen. Ik was niet overtuigd, niet mijn overtuiging” (cgvs p. 13). U zou dan ook bang zijn 

geweest om te weigeren, dit omdat de overheid u dan schade zou kunnen berokkenen, doch het zou niet 

echt uit uw eigen overtuiging zijn geweest (cgvs p. 14). Er kan in dit kader vooreerst worden opgemerkt 

dat het ten zeerste opmerkelijk lijkt dat u zou stellen zowel in 1997, in mei 2003 als op 30 september 2004 

door de Kameroense overheid (cfr. de gendarmerie en de politie) te zijn gearresteerd (en daarna zonder 

meer terug te zijn vrijgelaten), vervolgens in 2004 met uw politieke activiteiten te zijn gestopt ten gevolge 

van deze bedreigingen, martelingen en intimidatie uitgaande van deze Kameroense overheid, om daarna 

– vier jaar later – in 2008 u politiek te gaan engageren bij de politieke partij “CPDM” (cfr. de heersende 

politieke overheidspartij in Kameroen, voorheen gekend als de “Cameroonian National Union”, dewelke 
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sedert de onafhankelijkheid in 1960 de Kameroense politiek heeft gedomineerd en in 1985 van naam 

veranderde en aldus uw toenmalige vervolgingsactor uitmakend). Men kan dan ook logischerwijze niet 

inzien om welke redenen u, na de door u genoemde bedreigingen, martelingen en intimidatie uitgaande 

van de Kameroense overheid, er niet eerder voor zou opteren om volledig en definitief het politieke circuit 

te verlaten en u van alle politieke engagementen te onthouden, temeer daar u zelf aangeeft dat dit niet 

uw eigen politieke overtuiging betrof en u niet van hun partijprogramma zou zijn overtuigd (cgvs p. 18). 

Meer nog, u geeft zelf aan in oktober 2018 - tijdens de Presidentiële verkiezingen - op Maurice Kamto van 

de oppositiepartij “Cameroon Renaissance Movement (MRC)” te hebben gestemd (cgvs p. 11-12), u gaf 

in dit kader het volgende aan: “Ik had verandering nodig, van de top. Al wat er gebeurde in ons land, 

uitdrukking van de President, geen leger meer gebruiken voor hardhandig optreden, dialoog procedure. 

Hij wou verkiezingen, ik was niet blij, hij was President van mijn politieke partij, maar ik was niet blij, ik 

wou verandering…” (cgvs p. 12). U vervolgde: “Als diegene waar ik voor stemde, won, ze wilden de oorlog 

stoppen in onze zone, dialoog, daarom stemde ik ervoor” (cgvs p. 12). U gaf tenslotte ook nog het 

volgende aan: “De Raad is een institutie, de President is alles. Een goede leider, condities Raad kunnen 

verbeteren. Ik ging niet naar “CPDM” Raad met overtuiging, ik had geen optie, Presidentiele verkiezing, 

ik dacht stemmen voor Kamto, beter politiek programma, winnen, dingen veranderen” (cgvs p. 23). U komt 

verder – voor wat betreft uw plotselinge engagement voor de “CPDM” ook niet verder dan dat de “elites” 

naar u toe zouden zijn gekomen en zouden hebben gewild dat u zou gaan militeren en een boost voor 

hun partij – tegen “SDF” – zou kunnen vormen en de overheid u zou gaan beschermen en u niet meer 

zou gaan opsluiten noch arresteren (cgvs p. 17). U gevraagd hoe u als Anglofoon, tevens lid van “SDF” – 

een politieke partij voornamelijk geassocieerd met de Anglofonen te Kameroen – en lid van “SCNC” – 

strijdend voor de Anglofone rechten – zomaar ineens naar de “CPDM” (cfr. de heersende overheidspartij 

en optredend tegen de Anglofonen) zou zijn kunnen overstappen en hoe u voor zichzelf deze afweging 

zou hebben gemaakt, geeft u het volgende aan: “Normaal, zoals ik zei, ik ging er om mijn leven te redden, 

dat was de enige reden. “SDF” en “SCNC” activiteiten verstoord, naar de gevangenis enzo, ik ging niet 

naar “CPDM” omdat ik overtuigd was door ideologie, dat was om mijn leven te redden. “CPDM” zei, mijn 

zaken zouden beschermd worden, taxen verlagen enzo (cgvs p. 18). Deze enige door u genoemde 

drijfveer om u alsnog bij de heersende Kameroense overheidspartij “CPDM” te gaan aansluiten en u aldus 

na een pauze van drie-vier jaar wederom politiek te gaan engageren, met name om u – en uw zaken – te 

beschermen en om uw leven te redden, houdt evenwel geen enkele steek, gezien volgens uw eigen 

verklaringen uw laatste arrestatie (en vrijlating zonder meer) door de Kameroense overheid reeds van 30 

september 2004 – en aldus drie tot vier jaar eerder – zou hebben gedateerd, waardoor men logischerwijze 

niet kan inzien om welke reden u op dat moment – in 2008 – enige bescherming zou nodig hebben gehad. 

U hiermee geconfronteerd en gevraagd of uw leven toen in gevaar zou zijn geweest, stelt u het volgende: 

“Leven was in gevaar, constante arrestaties en constante dreigementen om te stoppen met de “SDF” 

partij. Een gelegenheid, arresteren, we plannen dat te verstoren” (cgvs p. 17). U benadrukt verder 

nogmaals tot “CPDM” te zijn toegetreden gezien u op 03 oktober 2004 zou zijn gearresteerd, dit zou de 

enige reden zijn geweest, politiek toetreden bij “CPDM” of totaal niet (cgvs p. 17). U weet dan ook 

allesbehalve aannemelijk te maken en dienstig te verklaren om welke redenen u als Engelstalige 

Kameroener van een lidmaatschap van de “SDF” (van 1990 tot 2004) - een politieke partij voornamelijk 

geassocieerd met de Anglofonen te Kameroen - en van de “SCNC” (sedert 1995 bij de jeugdvleugel) – 

strijdend voor de Anglofone rechten – naar het toetreden tot de politieke heersende en concurrerende 

overheidspartij “CPDM” – strijdend tegen de Anglofone rechten – zou zijn gegaan en welke pro’s en 

contra’s u in dit kader mogelijks tegen elkaar zou hebben afgewogen. Het louter aanhalen van 

bescherming nodig te hebben gehad in 2008, dit na uw laatste arrestatie (en vrijlating zonder meer) door 

de overheid daterend van september 2004, houdt verder dan ook geen enkele steek en weet dergelijke 

drastische politieke omschakeling allesbehalve dienstig te verantwoorden. In 2013 zouden er verder 

verkiezingen plaats hebben gevonden voor de gemeente(raad) in Tombel, u zou toen zijn verkozen als 

één van de Raadsmannen van de “CPDM” (cgvs p. 18). Vervolgens zou de Engelstalige crisis zijn 

uitgebroken in november 2016, de Ambazonia beweging zou hebben besloten om verschillende 

gewapende groeperingen (zoals de Ambazonia Liberation Movement en de Ambazonia Defence Force) 

te creëren, iedereen werkend met de overheid – waaronder jullie Raad – zou hebben dienen te stoppen 

(cgvs p. 18). Op 01 oktober 2017, de onafhankelijkheidsdatum, zouden de meeste mensen van zuidwest 

en noordwest hebben besloten om te marcheren, evenwel zouden er gevechten zijn uitgebroken en 

zouden het leger en de Defence Forces elkaar zijn beginnen aan te vallen (cgvs p. 18-19). Tijdens 

dezelfde avond zou uw zoon OZSL (°1997) voor vakantie naar huis zijn gekomen, hij zou even naar buiten 

zijn gegaan om naar het toilet te gaan, hij zou vervolgens neer zijn geschoten en zou aan zijn 

verwondingen zijn overleden (cgvs p. 19). Door deze gevechten zouden de inwoners van Tombel de stad 

zijn beginnen verlaten, ook u zou in januari 2018 hebben besloten om te vertrekken, u zou naar Loum zijn 

gegaan en zou er tot juli 2018 zijn gebleven (cgvs p. 19). Tijdens uw verblijf in Loum zouden uw twee 

zonen zijn gekidnapt door Ambazonia, dit zou zijn gebeurd terwijl ze van school terug zouden zijn 
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gekomen (cgvs p. 19). U zou stellen dat uw zonen zouden zijn ontvoerd omdat u door Ambazonia zou zijn 

gezocht, u zou immers zijn gebeld door hen, u zou twee miljoen Francs hebben dienen te betalen teneinde 

hen vrij te krijgen (p. 19). U zou uiteindelijk één miljoen Francs hebben betaald, uw zonen zouden hierna 

voor uw deur te Loum zijn afgezet (p. 19). Hoewel u aangeeft dat uw beide zonen door Ambazonia zouden 

zijn gekidnapt gezien ze u zouden hebben gezocht – u zou immers hebben besloten om de overheid te 

steunen terwijl u hen zou moeten steunen en ze zouden hebben geweten dat u naar Loum zou zijn gegaan 

-, kan er worden opgemerkt dat u zelf aangeeft dat uw zonen – na het betalen van één miljoen Francs – 

gewoon zondermeer terug zouden zijn vrijgelaten: “Ja, ze zeiden, uw zonen zijn bij ons, twee miljoen 

francs, dan vrijgelaten. Ik gaf ze één miljoen, mijn activiteiten in Tombel waren gesloten soms ik kon 

werken en soms niet, ik smeekte hen, ze gingen akkoord” (cgvs pagina 19). Gevraagd of uw zonen dan 

gewoon zomaar zouden zijn vrijgelaten, bevestigt u dit: “In de nacht, ze kwamen rond 4u, lieten ze voor 

mijn deur en gingen weg” (cgvs p. 19-20). Uit het louter kidnappen van uw twee zonen door Ambazonia 

en het gegeven dat zij na het betalen van één miljoen Francs simpelweg terug in vrijheid zouden zijn 

gesteld, kan er dan ook geen (systematische) vervolging door Ambazonia jegens u worden afgeleid en u 

haalde geen andere redenen aan die hiertoe anders zouden kunnen besluiten. U besloot vervolgens in 

juli 2018 naar Douala te gaan (cgvs p. 19). In 2019 zou de overheid vervolgens zijn beginnen op te roepen 

om verkiezingen te houden, Ambazonia zou dan weer hebben gesteld dat er in ZuidKameroen geen 

verkiezingen zouden mogen worden gehouden (cgvs p. 19). Uzelf zou vervolgens hebben gesteld niet te 

willen gaan naar de verkiezingen, doch de Divisional Officer van Tombel genaamd Nyam Leonard zou u 

er daarna van hebben beschuldigd dat u tot Ambazonia zou hebben behoord (cgvs p. 20). U zou aldus 

geen keuze hebben gehad dan wel degelijk aan de verkiezingen deel te nemen, u zou vervolgens uw 

documenten hebben opgestuurd teneinde op de lijst te kunnen staan (cgvs p. 20). Ergens in december 

2019 zou de lijst op internet zijn gepubliceerd, op 24 december 2019 zou vervolgens uw garage door 

Ambazonia (“ADF”) in brand zijn gezet (cgvs p. 20). U zou toen nog steeds in Douala hebben gewoond, 

u zou slechts één maal onder bewaking in het kader van de verkiezingen naar Tombel zijn gegaan (cgvs 

p. 20). U zou dan ook van deze brandstichting op uw garage telefonisch op de hoogte zijn gesteld, dit via 

vrienden (p. 20). U zou klacht zijn gaan indienen bij de politie doch er zou geen actie zijn ondernomen 

(cgvs p. 20). Ook uw kleine plantage van vier hectare groot, zou toen zijn vernield (cgvs p. 21). Op 09 

februari 2020 zouden de verkiezingen vervolgens plaats hebben gevonden, jullie zouden hebben 

gewonnen toen, waardoor op 25 februari 2020 de installatie van de Raadsmannen in Tombel (van de 

“CPDM”) zou hebben plaatsgevonden (cgvsp. 20). Uzelf zou in het “work committee department” hebben 

gezeten, u zou er projecten dienen te superviseren, bijvoorbeeld het bouwen van klaslokalen, u zou verder 

ook de mensen van uw wijk hebben gerepresenteerd en u zou verantwoordelijk voor het budget zijn 

geweest (cgvs p. 21-22). U zou, onder begeleiding en bewaking, naar Tombel zijn gegaan om deze 

ceremonie op 25 februari 200 bij te wonen, u zou vervolgens terug naar Douala zijn gebracht (cgvs p. 20). 

U zou bij uw verblijfplaats te Douala, Bonaberi, zijn aangekomen, u zou het huis binnen zijn gekomen en 

zou u op een stoel hebben neer gezet, waarop plots vier mannen met wapens binnen zouden zijn 

gekomen, u zou niets meer mogen zeggen of u zou worden gedood (cgvs p. 21). U zou mee naar buiten 

zijn genomen, u zou zijn geblinddoekt en in een voertuig zijn gezet en naar de bossen zijn gebracht (cgvs 

p. 21). U zou zijn gearresteerd omdat u toch naar de verkiezingen zou zijn gegaan, er zou zijn gesteld dat 

u niet tot hun beweging zou hebben willen toetreden, hen niet zou hebben willen steunen, u zou met de 

dood zijn bedreigd tot u hen geld zou geven (cgvs p. 21). U zou toen aan hebben gegeven geen geld te 

kunnen geven, u zou immers geen geld bij hebben gehad, u zou uw jongere broer zijn nummer geven 

(cgvs p. 21). Uw handen zouden zijn samengebonden en er zou een video van u zijn gemaakt, dit zou 

vervolgens naar uw broer zijn gestuurd, hij zou twee dagen tijd hebben gehad om 20 miljoen Francs te 

betalen (cgvs p. 21). Uw broer zou erin zijn geslaagd om 6 miljoen Francs te geven, u zou tijdens de 

nacht, rond 3 am en na vijf dagen van opsluiting, voor de Katholieke kerk te Tombel zijn achtergelaten, er 

zou enkel nog zijn gesteld dat, indien u hun beweging niet zou steunen, ze u zouden blijven kidnappen, 

geld zouden blijven vragen en u op een dag zouden doden (cgvs p. 21). De Katholieke Priester zou 

vervolgens naar buiten zijn gekomen, waarop hij u zou hebben gezien, hij zou u mee naar binnen hebben 

genomen, uw handen lost hebben gemaakt, u zou er mogen hebben douchen en u zou er eten hebben 

gekregen (cgvs p. 21). U zou de volgende dag – begin maart 2020 vervolgens naar Nigeria zijn gegaan 

(cgvs p. 21 en 23). Vooreerst kan er in dit kader het volgende worden opgemerkt. Uit informatie, 

toegevoegd aan het administratief dossier, blijkt dat u reeds op 20 februari 2020 een visumaanvraag te 

Abuja (Nigeria) indiende voor Polen, dit op naam van SNE (°(…) 1972 te Ndoungue) en op basis van uw 

eigen Kameroens paspoort met nummer xxx (geldig van 14 juni 2018 tot 14 juni 2023) (uw Kameroens 

paspoort werd eveneens toegevoegd aan het administratief dossier). Dit Pools visum werd wel degelijk 

uitgereikt en was geldig van 14 maart 2020 tot 14 april 2020. Deze visumaanvraag werd door uzelf 

ondertekend (cfr. dezelfde handtekening werd teruggevonden in uw asieldossier op de volgende 

documenten: “vragenlijst CGVS” dd. 07 september 2020 pagina 4, “ontvangstbewijs vragenlijst” dd. 07 

september 2020, “bijlage 26” dd. 24 april 2020, “verklaring betreffende procedure” dd. 06 augustus 2020, 
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“verklaring betreffende de woonstkeuze” dd. 06 augustus 2020, “verklaring betreffende vragen om 

inlichtingen” dd. 06 augustus 2020, “verklaring DVZ” dd. 06 augustus 2020, “toestemmingsverklaring 

betreffende uitwisseling van gezondheidsgegevens voordat een overdracht wordt verricht” dd. 06 

augustus 2020, “ontvangstbewijs documenten” dd. 07 september 2020 en “verklaring in het kader van een 

verzoek om internationale bescherming” dd. 24 april 2020 ). Deze visumaanvraag werd tevens vergezeld 

door een “Invitation” dd. 06 februari 2020, uitgaande van een zekere Radoslaw Bielecki, “Director, 

International Sales van Pronar Sp”. Er wordt in deze uitnodiging melding gemaakt dat uzelf – als “Service 

Engineer van Rubble Master Africa Development” (met een bureau te Bonaberi in Douala) - door deze 

Directeur werd uitgenodigd om de Pronar fabrieken – van 16 maart 2020 tot 20 maart 2020 - in Polen te 

komen bezoeken. De uitnodiging vermeldt verder nog de volgende informatie omtrent uw bezoek: “Mr. 

ESN will come to discuss business opportunities in regards to recycling machines with management team 

of the Pronar Company, Pronar production plants are located in the Podlasie province”. U ging tijdens uw 

verblijf tevens in Hotel Esperanto te Polen mogen overnachten, dit wordt bevestigd door de “Booking 

Confirmation” dd. 06 februari 2020, eveneens in de visumaanvraag aanwezig. Uit het visumdossier – 

toegevoegd aan het administratief dossier - blijkt aldus overduidelijk dat u in eigen persoon (cfr. de 

visumaanvraag werd door uzelf persoonlijk ondertekend) op basis van uw eigen persoonsgegevens en 

met uw eigen Kameroens paspoort op 20 februari 2020 reeds een visumaanvraag te Abuja (Nigeria) 

indiende voor Polen, dit gezien u - als “Service Engineer van Rubble Master Africa Development” - op 06 

februari 2020 reeds persoonlijk werd uitgenodigd door een zekere Radoslaw Bielecki – “Director, 

International Sales van Pronar Sp.” - om de Pronar fabrieken – van 16 maart 2020 tot 20 maart 2020 - in 

Polen te komen bezoeken. Dit Pools visum werd u wel degelijk op 05 maart 2020 uitgereikt (cfr. een visum 

wordt afgeleverd op basis van vingerafdrukken dewelke uniek zijn) en was geldig van 14 maart 2020 tot 

14 april 2020 (zie Kameroens paspoort toegevoegd aan het administratief dossier). Uit het door u 

neergelegde Kameroens paspoort (zie aldus administratief dossier), op uw eigen naam, (nummer xxx en 

geldig van 14 juni 2018 tot 14 juni 2023) blijkt dat u effectief op 18 februari 2020 via Ekok (cfr. een 

Kameroense plaats aan de grens met Nigeria gelegen) naar Nigeria bent gegaan. Men kan dan ook 

logischerwijze niet inzien hoe u zou verklaren op de verkiezingslijst van Tombel te hebben gestaan, deze 

lijst ergens in december 2019 op internet zou zijn gepubliceerd, vervolgens op 24 december 2019 uw 

garage door Ambazonia (“ADF”) in brand zou zijn gezet en tevens uw kleine plantage van vier hectare 

groot zou zijn vernield, u altijd in Douala zou zijn gebleven en u zich slechts éénmaal naar Tombel zou 

hebben verplaatst – onder begeleiding en bewaking - teneinde op 25 februari 2020 de installatie van de 

Raadsmannen in Tombel te kunnen bijwonen (cgvs p. 20-21). Uit objectieve informatie (toegevoegd aan 

het administratief dossier) blijkt immers dat u nog voor deze ceremonie dd. 25 februari 2020 te Tombel 

(cfr. en voor de problemen die er zich naderhand naar uw mening zouden hebben afgespeeld te Douala) 

op 18 februari 2020 via Ekok (te Kameroen) naar Nigeria zou zijn gegaan – u geeft deze reis overigens 

toe, doch dit was naar uw mening louter om er bepaalde onderdelen vluchtig te gaan aankopen (cgvs p. 

24) - om op 20 februari 2020 te Abuja een visumaanvraag voor Polen in te dienen, dit gezien u - als 

“Service Engineer van Rubble Master Africa Development” - op 06 februari 2020 reeds werd uitgenodigd 

door een zekere Radoslaw Bielecki – “Director, International Sales van Pronar Sp.” - om de Pronar 

fabrieken – van 16 maart tot 20 maart 2020 - in Polen te komen bezoeken. Het feit dat u zich enerzijds op 

18 februari 2020 van Douala naar Ekok – een plaats gelegen in de zuidwestelijke regio van Kameroen en 

aldus behorend tot een regio alwaar Ambazonia voornamelijk actief is en overigens een rit van maar liefst 

341 km lang en meer dan 5 uren durend (zie administratief dossier) – zou hebben begeven (om erna terug 

naar Douala te keren, zie stempel Kameroens paspoort vertrek uit Douala op 14 maart 2020), terwijl u 

anderzijds zou beweren altijd in Douala te zijn gebleven (uitgezonderd uw bezoek aan Tombel dd. 25 

februari 2020) gezien u op de verkiezingslijst van Tombel zou hebben gestaan en u in dit kader reeds 

problemen (met Ambazonia) zou hebben gekend eind 2019, is dan ook compleet tegenstrijdig en maakt 

dat uw vrees in dit kader al in ernstige mate kan worden gerelativeerd. Het feit dat u verder – na uw reis 

naar Ekok op 18 februari 2020 - op 20 februari 2020 reeds een Pools visum heeft aangevraagd in Abuja 

(Nigeria), wat maakt dat u aldus toen reeds plande om uw land Kameroen te verlaten en (via België – zie 

visumaanvraag) naar Polen te reizen teneinde er op basis van een specifieke uitnodiging bepaalde 

fabrieken te gaan bezoeken (zie visumdossier) en u dit voor het Commissariaat-generaal bewust heeft 

verzwegen, maakt dan ook dat u geen concreet zicht weet te bieden op de werkelijke concrete aanleiding 

voor uw vertrek uit Kameroen, waardoor ook de door u ingeroepen problemen zich afspelend op 25 

februari 2020 te Douala – na het naar uw mening bijwonen van de ceremonie in Tombel – niet aannemelijk 

kunnen worden bevonden. Ook voor wat betreft uw reisdata en reisroute blijkt u verder tegenstrijdige en 

leugenachtige verklaringen af te leggen. Zo geeft u vooreerst aan na uw voorgehouden arrestatie op 25 

februari 2020 te Douala en na vijf dagen van opsluiting, de volgende dag en aldus ergens begin maart 

2020 naar Nigeria te zijn gegaan (cgvs p. 21 en 23). U ermee geconfronteerd dat u bij de Dienst 

Vreemdelingenzaken zou hebben aangegeven op 14 maart 2020 uit Kameroen te zijn vertrokken, 

bevestigt u dit (cgvs p. 23). U ermee geconfronteerd dat u nu voor het CGVS zou aangeven na uw 
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voorgehouden vrijlating te zijn vertrokken, stelt u de 25e te zijn gearresteerd en op de eerste te zijn 

vrijgelaten (cgvs p. 23). De Katholieke Priester zou met u naar Nigeria zijn gereisd, dit zou op 

maandagochtend 02 maart 2020 zijn geweest en niet op 14 maart 2020, u zou immers van de derde tot 

de 14e in Nigeria zijn geweest (cgvs p. 23). Opmerkelijk genoeg verklaart u dan weer vervolgens terug 

naar Douala te zijn gegaan op 14 maart, de Priester zou immers een vlucht hebben geboekt, u zou vanuit 

Nigeria naar Polen reizen doch de vlucht zou door corona zijn geannuleerd (cgvs p. 24). U zou dan ook 

om 7u – met een voertuig van de Priester - in Douala zijn aangekomen, de Priester zou u naar een huis 

hebben meegenomen, om 09u30 ’s avonds zou u terug naar de luchthaven zijn gegaan (cgvs p. 24). U 

geeft verder nog aan dat de Priester u zou hebben “gestuurd” en u helemaal niets zou hebben geweten: 

“Ik wou gewoon een vliegtuig nemen, maar ik had geen PP, hij deed alles, gaf me het PP, zelfs het PP 

had hij, hij zei ga erop, ga eraf, ik deed niets, hij vroeg me enkel het geld, ik had visa, ging naar een bank” 

(cgvs p. 24). De Priester zou u het Kameroens paspoort (cfr. het paspoort van 2018 dewelke u zou 

voorleggen) in de luchthaven hebben gegeven, u zou zich verder ook als Priester hebben voorgedaan en 

dezelfde kleren hebben gedragen (cgvs p. 25-26). U schuift aldus de verantwoordelijkheid omtrent uw reis 

van Kameroen naar Nigeria volledig op de “Priester” af, terwijl uit het visumdossier overduidelijk blijkt dat 

u zelf (cfr. het visumdossier werd door u persoonlijk ondertekend) reeds persoonlijk op 20 februari 2020 

een visumaanvraag voor Polen te Nigeria (op basis van uw eigen Kameroens paspoort) hebt ingediend, 

u tracht dan ook wederom de ware toedracht van uw vertrek uit Kameroen en uw reis – via België – 

richting Polen te verdoezelen. Verder blijkt uit bovenstaande ook dat u zichzelf overduidelijk tegenspreekt 

omtrent uw reisdata en reisroute, uit de stempels in uw paspoort blijkt evenwel dat u op 14 maart 2020 

Kameroen – via Douala - definitief heeft verlaten om op 15 maart 2020 België binnen te komen. U stelt 

verder nog door de Kameroense overheid te worden vervolgd en u voegt een “Avis de recherche” dd. 07 

april 2020 toe en u legt eveneens een getuigenverklaring van een zekere Aimerance dd. 07 juli 2020 voor, 

waarin zij aangeeft u dit opsporingsbevel bij deze te bezorgen. U zou verder volgens dit opsporingsbevel 

vanaf 30 maart 2020 worden gezocht omwille van “Complicité d’actes terroriste en lien avec le groupe 

sécessionniste ‘Ambazonien’, Rébellion en groupe et Evasion”. U legt in dit kader uit dat uw vrouw naar 

Burgemeester Rose zou hebben gebeld, waarop de Burgemeester zou hebben gesteld dat u Ambazonia 

zou zijn: “Warrant of arrest, gekidnapt, vrouw belde de burgemeester dat ik gekidnapt was, burgemeester 

zei misschien omdat hij werkt met amba boys, warrant, ik zei tegen mijn vrouw, verzamel documenten. Ik 

wist niet dat de overheid me zocht, mijn vrouw schreef ook een brief, ik wist niet dat de overheid me zocht. 

Ik wist niet dat ik problemen had met de overheid” (cgvs p. 26). U gokt dat de Burgemeester u hiertoe 

mogelijks zou beschuldigen gezien uw standpunten ingenomen tijdens de sessies van de Raad, u zou 

één van diegene zijn geweest dewelke zou hebben gesteld dat militaire actie in de strijd het probleem niet 

zou oplossen (cgvs p. 26). Dat u op het moment van uw vertrek uit Kameroen dd. 14 maart 2020 niet 

persoonlijk door de autoriteiten van Kameroen werd geviseerd noch vervolgd, blijkt evenwel uit het feit dat 

u dan op legale wijze – met uw eigen Kameroens paspoort met een visum voor Polen – uw land wist te 

verlaten en met het vliegtuig naar België wist te reizen. Dat u met uw eigen geldig Kameroens paspoort 

en met een Pools visum Kameroen per vliegtuig op legale wijze kon verlaten, wijst er enkel op dat u op 

dat moment geenszins door de Kameroense autoriteiten werd geviseerd. Indien u werkelijk door de 

Kameroense overheid zou zijn geviseerd, dan is het zeer weinig aannemelijk dat u met uw eigen paspoort 

(en Pools visum) het land zou kunnen verlaten. Dat u hier wel toe in staat was, wijst er enkel op dat u 

geenszins door de Kameroense overheid werd gezocht. U legt in dit kader uit dat de overheid u nog niet 

zou hebben gezocht toen u in Kameroen zou zijn geweest, ze zouden evenwel hebben gehoord dat u zou 

zijn gekidnapt en ze zouden u hebben gezocht, misschien zouden ze hebben ontdekt dat u er niet zou 

zijn geweest of misschien zou het opsporingsbevel nog niet zijn uitgevaardigd voordat u zou hebben 

gereisd (cgvs p. 26). Er kan in dit kader nog worden opgemerkt dat dit opsporingsbevel enkel vaagweg 

melding maakt van “Medeplichtigheid aan terroristische daden in verband met de afscheidingsbeweging 

'Ambazonia', groepsopstand en ontsnapping” en er verder niet wordt gespecifieerd noch verduidelijkt om 

welke redenen u zich precies bij de Kameroense overheid zou dienen aan te bieden . Dit opsporingsbevel 

weet dan ook allesbehalve aan te tonen dat u door de Kameroense overheid als een Ambazonia zou 

worden bestempeld en u de dato in dit kader zou worden gezocht en vervolgd. U heeft aldus doorheen 

uw verklaringen geen ‘gegronde vrees voor vervolging’, zoals bedoeld in de Conventie van Genève 

aannemelijk gemaakt . Uw Kameroens paspoort (nummer xxx op naam van SNE geboren op (…)1972 te 

Ndoungue en geldig van 14 juni 2018 tot 14 juni 2023) en uw “Acte de Naissance – Birth Certificate” 

bevatten louter persoonsgegevens dewelke hier niet onmiddellijk ter discussie staan. Het “Affidavit of 

Truth” – opgesteld door PSER, een Kameroense advocaat, en een samenvatting van uw levensloop 

bevattend -, bevat een gesolliciteerd karakter en weet dan ook bovenvermelde opmerkingen allesbehalve 

te weerleggen. De “Inivitation to attend the 2014 administrative and management accounts session of the 

Tombel Council” dd. 06 mei 2015; de “Invitation to attend the 2015 administrative account and the 2016 

midterm evaluation sessions of the Tombel Council” dd. 25 juli 2016; de “Invitation to attend the 2017 

budgetary session of the Tombel Council” dd. 11 november 2016; de “Inivitation to attend the 2018 
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budgetary session of the Tombel Council and budget planning and projects (AIP) evaluation session” dd. 

04 december 2017; de “Invitation to attend a training workshop for all municipal councilors” dd. 22 april 

2020; de “Invitation to attend the 2020 mid term evaluation sessions of the Tombel Council” dd. 14 mei 

2020; de “Invitation to attend the 2019 administrative, management and stores accounts session of the 

Tombel Council” dd. 16 oktober 2020 en de “Invitation to attend committee meeting” betreffen louter 

uitnodigingen teneinde als Raadsman de “Tombel Council” in Tombel te gaan bijwonen, er wordt evenwel 

niet onmiddellijk getwijfeld aan uw lidmaatschap van deze Raad te Tombel, doch u wist verder de door u 

aangehaalde problemen dewelke hieruit zouden zijn voortgesproten, niet aannemelijk te maken. De 

“Registration of business name” dd. 02 februari 2011; de “Declaration of commencement or resumption 

of activity or opening of a secondary establishment”, de “Application form for registration” dd. 02 februari 

2011; het “Certificate of incorporation of Ebeni enterprise Tombel”, de “Carte de Contribuable/Taxpayer’s 

Card” dd. 13 september 2016 (en een overzicht van bankverrichtingen) ; het “Attestation de non redevance 

2016” dd. 15 september 2016; het “Titre de patente 2016/business licence 2016”; het “Attestation of non 

redevance/ non-indebtedness” 2018 en 2019; het “attestation of localisation for 2019” en de “fiche de 

localisation des contribuables/sketch map form for localisation of tax 2019” handelen allen over (de 

oprichting van) uw bedrijf “Ebeni Enterprise (Tombel)”, wat niet onmiddellijk in twijfel wordt getrokken doch 

bovenstaande opmerkingen niet weten om te buigen. Ook de door u neergelegde meerdere “Bill of lading” 

(for ocean transport of multimodal transport); de documenten van “Ministry of Finance – Public Treasury 

– Coast Region (Douala Port)” en het “Commercial Invoice/Packing List” dd. 18 februari 2014 handelen 

over uw werkzaamheden en gedreven handel – via de haven te Douala - te Kameroen, wat wederom niet 

onmiddellijk in twijfel wordt getrokken doch eveneens bovenstaande opmerkingen niet weten om te 

buigen. Naast de erkenning van de vluchtelingenstatus, kan aan een verzoeker om internationale 

bescherming ook de subsidiaire beschermingsstatus toegekend worden wanneer de mate van willekeurig 

geweld in het aan de gang zijnde gewapend conflict in het land van herkomst dermate hoog is dat er 

zwaarwegende gronden zijn om aan te nemen dat een burger die terugkeert naar het betrokken land of, 

in voorkomend geval, naar het betrokken gebied louter door zijn aanwezigheid aldaar een reëel risico 

loopt op ernstige schade in de zin van artikel 48/4, §2, c) van de Vreemdelingenwet. Asielzoekers uit 

bepaalde zones in Engelstalig Kameroen krijgen de subsidiaire bescherming in de zin van artikel 48/4 § 

2 c van de Vreemdelingenwet toegekend op basis van de algemene toestand in hun regio, dit indien zij 

hun reële herkomst uit deze regio en hun achtergrond aannemelijk maken en voor zover blijkt dat er geen 

reëel intern vluchtalternatief bestaat. Uit een grondige analyse van de actuele veiligheidssituatie in 

Kameroen (zie COI Focus “Cameroun. Crise anglophone. Situation sécuritaire.” dd. 19 november 2021) 

blijkt dat Kameroen momenteel getroffen wordt door de zogenaamde “Engelstalige crisis”. Het gaat hierbij 

echter om een gelokaliseerd conflict dat zich in hoofdzaak beperkt tot de Engelstalige regio’s North West 

en South West. Uit de informatie blijkt duidelijk dat er fundamentele verschillen tussen de 

veiligheidssituatie in Franstalig Kameroen en deze in Engelstalig Kameroen. Het Commissariaat-generaal 

benadrukt voorts dat uit artikel 48/5, § 3 van de Vreemdelingenwet volgt dat er geen behoefte aan 

bescherming is indien er in een deel van het land van herkomst geen gegronde vrees voor vervolging of 

geen reëel risico op ernstige schade bestaat, en indien van de verzoeker redelijkerwijze kan worden 

verwacht dat hij in dat deel van het land blijft. Hierbij geldt als voorwaarde dat de verzoeker op een veilige 

en wettige manier kan reizen naar en zich toegang kan verschaffen tot dat deel van het land. In casu is 

het Commissariaatgeneraal is van oordeel dat u zich aan de bedreiging van uw leven of persoon als 

gevolg van de veiligheidssituatie in uw regio van herkomst kan onttrekken door zich in Franstalig 

Kameroen te vestigen, meer bepaald in Douala/ Yaoundé waar u over een veilig en redelijk 

vestigingsalternatief beschikt. Niettegenstaande het conflict een grote impact heeft op de 

bewegingsvrijheid van de bewoners van de Engelstalige zone van het land, onder meer door de ghost 

town operaties en de vele check points van zowel de Kameroense autoriteiten als van de separatisten, 

blijkt evenwel dat het mogelijk is om zich van de Engelstalige naar de Franstalige regio van het land te 

verplaatsen. Bovendien is de Franstalige regio van Kameroen bereikbaar via de internationale 

luchthavens van Douala en Yaoundé. Wat de veiligheidssituatie in de Franstalige regio van Kameroen 

betreft, dient te worden vastgesteld dat deze regio, met uitzondering van een paar geïsoleerde incidenten, 

niet getroffen wordt door het geweld gelieerd aan de Engelstalige crisis. Uit de informatie blijkt duidelijk 

dat het geweld naar aanleiding van de Engelstalige crisis in het Franstalige gedeelte thans erg beperkt is, 

en niet algemeen verspreid, zodat er niet kan gesteld worden dat een burger louter door zijn aanwezigheid 

aldaar een reëel risico loopt op de in artikel 48/4 §2 c) van de Vreemdelingenwet bedoelde ernstige 

bedreigingen. De situatie in het Franstalige gedeelte van Kameroen beantwoordt dan ook niet aan de 

criteria van artikel 48/4, § 2, c) van de Vreemdelingewet dat beoogt bescherming te bieden in de 

uitzonderlijke situatie dat de mate van willekeurig geweld in het aan de gang zijnde gewapend conflict in 

het land van herkomst dermate hoog is dat zwaarwegende gronden bestaan om aan te nemen dat een 

burger die terugkeert naar het betrokken land, in voorkomend geval, naar het betrokken gebied, louter 

door zijn aanwezigheid aldaar een reëel risico loopt op de in voornoemd artikel van de Vreemdelingenwet 
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bedoelde ernstige bedreiging. Verder blijkt uit de door het CGVS gehanteerde informatie dat talrijke 

Engelstaligen, voornamelijk vrouwen en kinderen, toevlucht zoeken tot de Franstalige regio’s, waar ze 

vaak in precaire omstandigheden leven. De Engelstalige IDP’s genieten er echter wel degelijk hulp en 

sympathie vanwege de Franstalige gastgemeenschap. Er is geen sprake van spanningen tussen de twee 

gemeenschappen. De geraadpleegde bronnen geven voorts hoofdzakelijk aan dat Engelstalige IDP’s 

geen gerichte discriminatie ondervinden vanwege de autoriteiten, louter omwille van het feit dat ze 

Engelstalig zijn. Er vinden nog altijd razzia’s plaats binnen de Engelstalige gemeenschap in Franstalig 

Kameroen, maar het aantal is aanzienlijk gedaald in 2021. Sommige IDP’s worden gearresteerd met de 

bedoeling hen te intimideren of geld af te persen. Uit het geheel van de informatie blijkt echter nog steeds 

dat er geen sprake is van een systematische vervolging door de Kameroense overheid van Engelstalige 

Kameroeners in Franstalig Kameroen, louter omwille van het feit Engelstalig te zijn. Derhalve dient nog 

onderzocht te worden of u over een redelijk intern vestigingsalternatief beschikt in Franstalig Kameroen. 

Rekening houdend met uw persoonlijke omstandigheden kan van u echter redelijkerwijs verwacht worden 

dat u zich in Douala/Yaoundé vestigt. Zo geeft u vooreerst zelf aan naar Douala te zijn gegaan voor zaken, 

de haven zou immers in Douala zijn gevestigd en u zou dan ook naar daar zijn gegaan indien er bepaalde 

goederen – zoals auto-onderdelen – zouden zijn aangekomen, u zou immers een winkel hebben gehad 

alwaar u deze onderdelen zou hebben verkocht (cgvs p. 5). U zou dan ook zo een tweetal keren per jaar 

naar de haven te Douala zijn gegaan (cgvs p. 5). U geeft vervolgens aan soms twee tot drie dagen en 

soms zelfs een week in Douala te zijn gebleven, u zou immers de aangekomen goederen naar Tombel 

hebben dienen te transporten: “Ze contacteren me als het schip er is. Container staat al in de haven, ze 

sturen me een bericht, ik contacteer diegene die de goederen van de haven moet halen. Als het gefinisht 

is, hij belt me om het te komen collecteren. Ik huur een truck, goederen erin en naar Tombel, dan laad ik 

ze uit” (cgvs p. 5). U zou soms in de hotels Menfis en Bojonjo/Bogongo te Douala hebben gelogeerd (cgvs 

p. 6). U zou dan ook de route van Tombel naar Douala verder vlot weten weer te geven: “Tombel, de 

grens stad is Loum, dat is Litoral, de grens zuidwesten en Litoral. Dan Mbanga, ik noem de grote steden. 

Souza. Bekoko. Dan Douala” (cgvs p. 5). U vult aan: “Dat zijn de grote steden, er zijn kleine steden ook 

zoals Penga, Njom(m)be, Penda (M)boko, Maleke (cgvs p. 6). U zou ook vrienden in Douala, zoals een 

zekere TG, B/MD en D hebben gehad, dit zouden zakenvrienden betreffen waar u close mee zou zijn 

geweest, u zou er ook nog andere zakenvrienden hebben gehad dewelke u in de haven zou hebben 

ontmoet (cgvs p. 5). TG zou vandaag de dag nog steeds in Douala woonachtig zijn, over de anderen zou 

u geen verdere informatie hebben (cgvs p. 5). Ook uw zus ME zou nog steeds in Douala verblijven (cgvs 

p. 8). Ten slotte zou u zelf ook geruime tijd in Douala hebben gewoond, u zou immers sedert januari 2018 

definitief in Douala hebben verbleven (cgvs p. 19). Verder zou u ook één keer naar Yaoundé zijn gegaan, 

iemand van de elite van Tombel – genaamd Elung Paul Chi (cfr. Elung Che Paul) - zou immers zijn 

aangeduid als Minister en u zou er voor deze aanstelling heen zijn gegaan (cgvs p. 6). U zou verder de 

route naar Yaoundé iets minder goed kennen en u stelt in dit kader het volgende: “Mmm, ik ken het niet 

goed, Edea, Mbankomo, dat zijn de enige twee steden die ik goed ken” (cgvs p. 6). U stelt verder nog dat 

uw zussen NJ en M momenteel in Yaoundé zouden wonen, uw kindje N zou tevens bij uw zus J 

woonachtig zijn (cgvs p. 14). Uit bovenstaande verklaringen blijkt dan ook dat u wel degelijk vertrouwd 

bent met de Franstalige regio te Kameroen (cfr. Douala en Yaoundé) en u zelfs gedurende een bepaalde 

periode te Douala zou hebben gewoond. U geeft ten slotte ook nog aan Engels en Frans te spreken, u 

zou Engels vloeiend spreken terwijl u de Franse taal een beetje zou praten, u zou wel degelijk een gesprek 

in het Frans kunnen voeren (cgvs p. 3). Men kan dan ook logischerwijze niet inzien waarom u zich niet in 

het Franstalige gedeelte zou kunnen vestigen en u haalt hiertoe ook geen gegronde redenen aan. U 

gevraagd of u zich zou kunnen vestigen in Franstalig Kameroen, stelt u dat dit niet mogelijk zou zijn, 

misschien na de crisis, maar nu zou u zeer bang zijn (cgvs p. 25). U gevraagd naar alle redenen waarom 

u zich daar niet zou kunnen vestigen, geeft u het volgende aan: “Eerste reden is, Ambazonia is overal, 

overal. Zelfs in Yaoundé, in Douala ook. Ik wou ook de overheid sensibiliseren over militair hardhandig 

optreden, zelfs de overheid, ik ben een verdachte bij hen, ik zit tussen hen beiden in. In voordeel van 

overheid praten, Ambazonia komt voor mij, omgekeerd, de overheid komt voor me. Ik heb al warrant of 

arrest, van de overheid. Ik ken de reden niet, verdenkt de overheid me, als ik werk met overheid, 

ambazonia verdenkt me” (cgvs p. 25). U verwijst aldus louter naar de door u ingeroepen vervolging 

uitgaande van Ambazonia en/of de Kameroense overheid, er kan in dit kader worden opgemerkt dat deze 

voorgehouden vervolging reeds eerder als ongeloofwaardig werd beoordeeld (zie supra). Gelet op 

bovenstaande vaststellingen stelt het Commissariaat-generaal vast dat, daargelaten de huidige situatie in 

uw regio van herkomst, u in Franstalig Kameroen over een veilig en redelijk intern vluchtalternatief 

beschikt in de zin van artikel 48/5, § 3 van de Vreemdelingenwet. U toont geenszins aan dat u als hoog 

opgeleide man – die overigens eerder in het Franstalige gedeelte (cfr. Douala) zou hebben gewoond – 

zich onmogelijk in het Franstalige gedeelte te Kameroen zou kunnen vestigen. Uit het voorgaande blijkt 

dat u evenmin een reëel risico op het lijden van ernstige schade, zoals bepaald in de definitie van 

subsidiaire bescherming zou lopen bij terugkeer naar Kameroen. Op basis van artikel 57/5quater van de 
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vreemdelingenwet werd u ten slotte de mogelijkheid gegeven opmerkingen te formuleren met betrekking 

tot de inhoud van de notities van het persoonlijk onderhoud. Daar geen opmerkingen werden ontvangen 

binnen de vooropgestelde termijn, wordt u geacht in te stemmen met de inhoud van de notities van het 

persoonlijk onderhoud van 27 januari 2022. 

C. Conclusie 

Op basis van de elementen uit uw dossier, kom ik tot de vaststelling dat u niet als vluchteling in de zin van 

artikel 48/3 van de Vreemdelingenwet kan worden erkend. Verder komt u niet in aanmerking voor 

subsidiaire bescherming in de zin van artikel 48/4 van de Vreemdelingenwet.” 

 

2. Over de ontvankelijkheid 

 

2.1. Artikel 39/18 van de wet van 15 december 1980 betreffende de toegang tot het grondgebied, het 

verblijf, de vestiging en de verwijdering van vreemdelingen (Vreemdelingenwet) bepaalt het volgende:  

“De partijen die niet onderworpen zijn aan de wetgeving op het gebruik van de talen in bestuurszaken, 

mogen voor hun akten en verklaringen de taal gebruiken welke zij verkiezen. (…) In afwijking van het 

eerste lid, moet op straffe van niet-ontvankelijkheid, de asielzoeker het verzoekschrift en de overige 

procedurestukken indienen in de taal die is bepaald bij het indienen van de asielaanvraag overeenkomstig 

artikel 51/4. (…)”  

 

De Raad wijst tevens op artikel 39/69, § 1, tweede lid, 6° van de Vreemdelingenwet, waarin wordt gesteld 

dat het verzoekschrift op straffe van nietigheid moet ingediend worden in het Nederlands of het Frans, 

afhankelijk van de taal van de behandeling zoals bepaald met toepassing van artikel 51/4 van de 

Vreemdelingenwet.  

 

In casu is de taal van de rechtspleging het Nederlands zodat dient te worden vastgesteld dat het 

verzoekschrift, dat werd opgesteld in de Franse taal, onontvankelijk is. 

 

2.2. Ter terechtzitting stelt de verzoekende partij dat zij meent dat zij haar verzoekschrift in het Frans 

mocht opstellen en pleit ze ten gronde. Voormelde beschouwingen van de verzoekende partij missen 

juridische grondslag. Uit het rechtsplegingsdossier blijkt duidelijk dat overeenkomstig artikel 51/4 van de 

Vreemdelingenwet bij het indienen van het verzoek om internationale bescherming het Nederlands als 

taal van het onderzoek werd bepaald. Daarenboven werd door de verwerende partij de akte van 

kennisgeving uitdrukkelijk aangegeven dat: “Verder kan nog worden verwezen naar de algemene 

procedureregeling, meer bepaald naar de artikelen 39/69 tot 39/77 van de Vreemdelingenwet en het 

Koninklijk Besluit van 21 december 2006 houdende de rechtspleging voor de Raad voor 

Vreemdelingenbetwistingen.” Hieruit blijkt dat de commissaris-generaal de verzoekende partij er attent 

heeft opgemaakt met welke procedurele bepalingen, waaronder de taal waarin het verzoekschrift moet 

worden ingediend, zij rekening moest houden bij een procedure voor de Raad. Bijgevolg moet luidens 

artikel 39/69, § 1, tweede lid, 6° van de Vreemdelingenwet het verzoekschrift op straffe van nietigheid in 

het Nederlands worden ingediend.  

 

2.3. Derhalve is het verzoekschrift, opgesteld in het Frans, onontvankelijk omdat het, met toepassing van 

artikel 39/69, § 1, tweede lid, 6° van voormelde wet niet in de taal van de rechtspleging, in casu het 

Nederlands, werd ingediend. 

 

3. Kosten 

 

Gelet op het voorgaande past het de kosten van het beroep ten laste te leggen van de verzoekende partij.  

 

OM DIE REDENEN BESLUIT DE RAAD VOOR VREEMDELINGENBETWISTINGEN: 

 

Artikel 1 

 

Het beroep wordt verworpen. 

 

Artikel 2 

 

De kosten van het beroep, begroot op 186 euro, komen ten laste van de verzoekende partij. 
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Aldus te Brussel uitgesproken in openbare terechtzitting op achtentwintig september tweeduizend 

tweeëntwintig door: 

 

mevr. M. RYCKASEYS, wnd. voorzitter, rechter in vreemdelingenzaken, 

 

dhr. M. DENYS, griffier. 

 

De griffier, De voorzitter, 

 

 

 

 

 

M. DENYS M. RYCKASEYS 

 

 

 

 

 


